

## Referat af bestyrelsesmøde i Ryds Gruppe

8. maj 2025 19.30-21.30.

Tilstede: Simon, Thomas, Niels, Mos, Jakob, Niels og Axel

Afbud: Ines, Joopi, Jannik, David

### 1. Valg af ordstyrer og referent

Niels er ordstyrer, Axel referent

### 2. Godkendelse af referat fra sidste møde

- a. Godkendt uden anmærkninger.

### 3. Nyt fra forpersoner:

#### **Husk møde omkring udviklingsplan 18. maj 9.00-12.00**

Niels har rakt ud til korpskontoret om hjælp fra en udviklingskonsulent. Morten Blok Hellesøe, udviklingskonsulent er vendt tilbage og spurgt efter specifikke emner vi ønsker at arbejde med.

1. På divisionsrådsmødet blev fremlagt en rapport omkring medlemstal med detaljer omkring medlemssammensætning. Vi vil gerne have viden om hvor vores spejdere bor.
2. Vi vil gerne have sparring omkring hvordan vi sikrer at enkelte årgange ikke falder fra og medlemsvækst. Hvordan vi kontinuerligt sikrer at der kommer nye spejdere til, for at skabe stabilitet i gruppen. Generelt skabe stabilitet omkring driften af gruppen.

Medlemstal er over ca. 6 år gået fra ca. 220 til 175 medlemmer.

Generelt finde ud af hvad vi mener er et bæredygtigt medlemstal i forhold til at drifte spejdergruppen.

Udvikling af området er også et punkt som skal med i udviklingsplanen.

Vi inviterer gruppeledelsen med til mødet. Mos inviterer resten af gruppeledelsen.

Indbrud på Tyrsbjerg

Der har været indbrud i klanens skurvogn mellem lørdag 3/5 kl. 20.00 og søndag 4/5 9.00. Tyvene er efterfølgende vendt tilbage søndag eftermiddag, hvor de blev taget på fersk gerning. Mos kontakter SSP.

#### 4. Nyt fra gruppeledelsen

Korpset kommer med ny udviklingsplan til efteråret, som skal vedtages på korpsrådsmødet.

Mos har været på Gilwell kursus i påsken. Hvor han laver projekt omkring spejderideen.

Gruppeledelsen arbejder med spejderideen og den røde tråd i spejderarbejdet.

Har opstartet et onboarding projekt, bestående af en arbejdsgruppe af Gnist, Njord, Balou og mos. Som skal sikre folk bliver godt modtaget i gruppen og får de nødvendige informationer. Arbejdet tager udgangspunkt i materiale fra korpset. Arbejdsgruppen vil være buddy for nye spejdere.

Der er tre nye ledere som har meldt sig fra forældrene i familiespejder. 2 til familiespejder og en til mikro.

#### 5. Økonomi

Der skal indrapporteres medlemstal til kommunen 1/6. Samt aktivitetsplan for 2025 til beregning af medlemstilskud.

Alle underskrifter er kommet ind på Unioo.

#### 6. Udvalg:

##### i. Hytte og grund

Afholder arbejdsdag til efteråret.

##### ii. Fondsøgning

Der er søgt om 25.000 kr. hos 2:1 puljen til flytning af jord.

Vi har fået bevilget penge til et bålsted 6250 kr.

##### iii. Kommunikation og synlighed

Ikke noget nyt. Niels har sendt mail i dag med et kryds i kalenderen omkring Grøndalsmarch.

Niels har lavet forslag til mail med datoer, som han sender ud til alle medlemmer.

iv. Tyrsbjergmarch

Tyrsbjergmarchudvalget går i gang med at sende information ud til de andre spejdergrupper.

7. Planlægning af arrangementer:

i. Midsommerfest 21. juni.

Program:

9.00 Bestyrelsen mødes.

13.00 Spejderne ankommer

14.00 Flaghejsning

Grenene står for patruljer.

Bestyrelsen laver versus quiz.

Vi vil gerne have spejderne involveret i aktiviteterne.

17.00 Spisning

Mos er grillansvarlig

18.00 Lejrbål med sange og båltaler.

Opgaver:

Indkøb til Café og grill. Niels.

T-shirts. Jesper.

Café. Jakob.

Invitation. Axel

Versus. Ingolf og Axel

Mos laver klippekort og lodder.

Opsætning af skilte. Mos og Jakob

Tilladelse til opsætning af skilte og arrangement: Axel

Indsamling af præmier: Mos og Niels.

Hvem kommer på dagen?

Jakob

Simon

Thomas

Mos

Axel

8. Evt.

Mos vil gerne tage initiativ til at starte åben spejder, familiespejder for alle aldre. Der er opbakning fra bestyrelsen.